
Kontynuacja II-ej i III sesja Sejmiku Województwa Podlaskiego

Po trwającej od 29 grudnia ubr.  przerwie Sejmik Województwa Podlaskiego wznowił 12 stycznia br. obrady. W tajnym
głosowaniu radni wybrali wiceprzewodniczących sejmiku. Zostali nimi Jacek Piorunek (PO), Mieczysław Bagiński (PSL) i
Kazimierz Gwiazdowski (PiS).

Radni zatwierdzili również poprzez głosowanie skład komisji sejmiku, których
przewodniczących wybrano podczas przerwy pomiędzy sesjami. Komisja Rolnictwa,
Obszarów Wiejskich i Rozwoju Środowiska cieszyła się nawiększym zainteresowaniem,
18 radnych będzie uczestniczyć w jej obradach.

Radni uchwalili też wynagrodzenie Marszałka Województwa Podlaskiego i jest ono na
tym samym poziomie co poprzedniego marszałka.

3 część II sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego obejrzeć można pod linkiem:
http://www.tv.wrotapodlasia.pl/index.php?a=movie/show&id=1727

***

Po zakończeniu II sesji, po półgodzinnej przerwie rozpoczęła się III sesja Sejmiku
Województwa Podlaskiego.

III Sesję sejmiku zdominowały sprawy związane z budżetem województwa. Skarbnik
województwa Henryk Gryko przedstawił radnym projekt ustawy budżetowej.

W projekcie budżetu województwa podlaskiego na 2015 rok dochody zaplanowano w
wysokości 728 940 993 zł, z tego:
- bieżące w wysokości 368 946 284 zł
- majątkowe w wysokości 359 994 709 zł

Natomiast wydatki to 846 910 518 zł, z tego:
- bieżące w wysokości 357 460 569 zł
- majątkowe w wysokości 489 449 949 zł

Rezerwy budżetu
- ogólna w wysokości 2 000 000 zł
- celowa w wysokości 6 000 000 zł

Deficyt budżetu zaplanowano w wysokości 117 969 525 zł.

- Jest to nieco niższy budżet od ubiegłorocznego, niższy z powodu niższej subwencji i
kończących się środków unijnych. Mimo to planujemy duże wydatki z dochodów
własnych na służbę zdrowia. - powidział Henryk Gryko
Od sześciu lat Zarząd Województwa Podlaskiego przeznacza bardzo dużo pieniędzy na
poprawę sytuacji w służbie zdrowia. Nie inaczej jest i tym razem, a planowane w
przyszłym roku wydatki na szpitale są najwyższe w kraju w przeliczeniu na jednego
mieszkańca.

Pomimo zmniejszonych dochodów (w 2014 roku było to 826 996 573 zł) wydatki na
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kulturę pozostają bez zmian. 17,5 mln zł zaplanowano w przyszłorocznym budżecie na
Przewozy Regionalne Sp. z o.o., natomiast 21,1 mln zł na dopłaty do przewozów
autobusowych.

W nadchodzącym roku z najważniejszych inwestycji dla województwa wymienić należy
m.in.:
- realizacja projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej” w województwie
podlaskim (153,5 mln w 2015 r.)
- przebudowa drogi wojewódzkiej nr 686 Michałowo-Juszkowy Gród (58,9 mln zł)
- przebudowa drogi wojewódzkiej Suwałki-Smolany Dąb (25 mln zł)
- realizacja projektu „Trasy rowerowe w woj. podlaskim” (23 mln zł)

- Nie na wszystko starczyło. Zarząd starał się uwzględnić wydatki najpilniejsze -
kontynuował skarbnik - Duży deficyt to nic dobrego, ale czy można było go zmniejszyć...
Raczej nie, bo zmniejszenie wydatków bieżących - a nie jesteśmy rozrzutnym urzędem
- nie zmieniłoby sytuacji ogólnej w stopniu zauważalnym.

Obawy, zdaniem skarbnika, może budzić sytuacja wokół janosikowego, algorytmu
przyznawania środków z NFZ, czy poziom zadłużenia podlaskich szpitali.

Podczas dyskusji nad budżetem radny Bogdan Dyjuk zgłosił trzy poprawki odnośnie
inwestycji w służbie zdrowia, dotyczące szpitali w Łomży i Suwałkach oraz szpitala
psychiatrycznego w Suwałkach. Rozwinął te wnioski o inwestycje w wymienionych
szpitalach Cezary Cieślukowski. "Drobny wnioseczek" o zwiększenie środków na
infrastrukturę drogową złożył radny Mikołaj Janowski, a radny Jan Dobrzyński pytał, czy
nie zauważył, czy w projekcie budżetu nie ma po prostu środków na lotnisko.
- Jeśli trzeba będzie, to na lotnisko znajdziemy - odpowiedział mu marszałek
Mieczysław Baszko.
Radnego Bogusława Dębskiego niepokoił wzrost zadłużenia województwa o 50 mln zł
w ciągu roku.
- Nasze zadłużenie póki co nie jest groźne - odpowiadał skarbnik - w 2011 roku deficyt
planowaliśmy na wysokości 119 mln zł, ale ostatecznie był dużo mniejszy. Podobnie
będzie i w tym przypadku. Duża część tego deficytu to kwota poręczeń dla szpitali, a nie
było jeszcze sytuacji, aby szpitale nie spłacały swoich zobowiązań.

Opinie komisji oraz opinie klubów radnych na temat budżetu zaplanowano na następną
sesję.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. I czytanie projektu uchwały budżetowej Województwa Podlaskiego na 2015 rok:
a) zgłaszanie przez radnych opinii i wniosków do budżetu,
b) dyskusja nad projektem:
- Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego,



- budżetu Województwa Podlaskiego na rok 2015.
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej
umowy najmu, części powierzchni dachowej budynku, znajdującego się na
nieruchomości położonej w Białymstoku przy ul. Poleskiej 89, ze spółką P4 sp. z o.o. z
siedzibą w Warszawie przy ul. Taśmowej 7.
5. Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu Województwa Podlaskiego.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski, informacje.  
8. Zamknięcie sesji.  

https://twitter.com/wojpodlaskie
https://www.facebook.com/wojpodlaskie/
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